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Inspreker:  Kees Hensen voorzitter Hoteloverleg Graafschap Midden (HOGM) . Namens de 
toekomstige en bestaande hotels rondom Doetinchem  

 

Doel;  

HOGM verzoekt de gemeenteraad opdracht te geven horecavisie en beleid te gaan 
ontwikkelen.Rekening houdend met de markt, het aanvalsplan Binnenstad en de door haar 
ontwikkelde structuurvisies. Dit voorafgaand aan de komst van nieuwe locaties voor hotels, 
vergadercentra en restaurants. 
 
Horecabeleid richt zich op een goede balans door In kaart te brengen wat de huidige vraag is 
en wat de verwachtingen en de koers zijn voor de ontwikkeling van de vraag en aanbod  in 
de nabije toekomst.  Daarbij komt ook de vraag op welke locaties dan nieuwe horeca 
bedrijven kunnen worden gerealiseerd.  
 
Waarom: 

De hotelmarkt in Nederland is flink in beweging, aan snelwegen en in steden worden in flink 
tempo hotels gebouwd. Ook in Doetinchem zijn er volop plannen. Het vijfsterrenhotel van 
Fernando Smit, het Onland met hotel uitbreidingsplannen en Van der Valk die een groot 
hotel aan de snelweg wil neerzetten. Villa Ruimzicht zal in de nabijheid van haar hotel samen 
met Nico Wissing duurzame en groene appartementen gaan realiseren in het hogere 
segment en Stichting Jong Wonen Achterhoek gaat samen met Jong Achterhoek en Villa 
Ruimzicht een hotelaccommodatie met 80 long en short hotel appartementen openen in 
2018 gericht op een jonge en nieuwe doelgroep.  
 
De bestaande hotels zijn verenigd in het Hoteloverleg Graafschap Midden (HOGM). Het 
HOGM is geen tegenstander van meer hotelkamers zoals zij ook al liet weten aan de 
gemeente in voorgaande besprekingen. Het gaat hier niet over concurrentie. Waar het wel 
om gaat is dat de komst van een groot keten hotel en vooral de beoogde locatie indruist 
tegen alles waar we voor staan.  
 

Waarden  

Als ondernemer voelen we ons momenteel een beetje de plaatselijke ambachtelijke 
groenteboer die een mega AH naast zich krijgt.  Als inwoner van Doetinchem ben je blij met 
meer keuze maar als ondernemer in dezelfde branche kijk je toch anders aan tegen een 



verdubbeling van het aantal hotelkamers en vergaderzalen plus 14% meer restaurant stoelen 
in de directe omgeving. 

Als inwoner van de Achterhoek zien we met lede ogen aan hoe de entree van de Achterhoek 
vanaf de A-18 is geworden tot een landschap van stenen wallen rondom industrieterreinen, 
supergrote hoogspanningsmasten , de grote M en dadelijk wellicht rondom de toekan drie 
grote parkeerplaatsen met volop blik in het gezichtsveld. Op een plaats waar we met z’n 
allen hebben bepaald -slecht enkele jaren geleden- dat dit de groene wig moest worden 
tussen snelweg en de stedelijke bebouwing van Doetinchem.  Met het bouwen van een van 
der Valk, ziekenhuis en de outlet in Zevenaar aan de snelweg moeten we oppassen dat we 
over een aantal jaren geen Franse of Amerikaanse (of Duivense) steden zijn geworden, 
volop bedrijvigheid aan de snelweg en een binnenstad die wegkwijnt.   1 

 

We willen het hier graag hebben over waarden, over procedures en wat we ermee 
opschieten in de toekomst. 

HOGM bestaat stuk voor stuk uit authentieke kleinschalige hotels. Dat zijn onze waarden; 
persoonlijk, ambachtelijk, gericht op de Achterhoek, liefde voor het vak. We werken met 
veelal lokale leveranciers: of dat nou wild van Bennie Wolters is, zuivel van Daalwiek, ijs van 
de Steenoven of de lokale linnen leverancier.  Wellicht worden de ambachtelijke leveranciers 
van de bestaande bedrijven wel de echte verliezer van de komst van een keten hotel. Inkoop 
is daar immers landelijk geregeld zoals de heer van heer Valk in een van de besprekingen 
zelf aangaf.  

De eerder genoemde waarden zijn ook de waarden van Achterhoek Toerisme waar hun 
marketing campagnes op zijn gebaseerd.  Achterhoek Toerisme zegt over de Achterhoek en 
de campagnes: Voor de Achterhoek zijn onder andere rust, ruimte, karakteristiek en 
authenticiteit kernbegrippen. In haar communicatie probeert Achterhoek Toerisme zo dicht 
mogelijk bij deze begrippen te blijven. Van belang is dat het toeristisch recreatief aanbod in 
de Achterhoek deze waarden uitdraagt om zo onze gezamenlijke belofte waar te kunnen 
maken richting de consument. Achterhoek Toerisme prijst zich gelukkig met een breed scala 
aan karakteristieke en authentieke bedrijven in de Achterhoek. Zij maken wie wij zijn.  

De vergelijking dringt zich hier op met het winkelgebied: In het verleden zijn de ketens 
binnengehaald in het centrum wat nu leidt tot veel leegstand. Graag vernemen we van de 
raad of haar kernwaarden overeenkomen met de bestaande ondernemers en Achterhoek 
Toerisme.  

 

Binnenstad beleid versus snelweg beleid 

Zoals de raad in het aanvalsplan binnenstad al aangaf heeft een binnenstad behoefte aan 
levendigheid en beleving. Hotels zijn hier bij uitstek geschikt voor.  Hotels zorgen mede voor 
een aantrekkelijke  binnenstad en zorgen tevens voor bedrijvigheid en omzet bij winkels, 
cafe’s en  restaurants. Waarom een concurrent van de binnenstad creëren aan de snelweg?  



 

De snelweglocatie is een grote concurrent voor de binnenstad. Waar gaat men afspreken 
voor een snelle afspraak; niet in de stad maar aan de snelweg, goed te bereiken, makkelijk, 
snel en parkeren is geen probleem. De keuze om niet meer de stad in te gaan is snel 
gemaakt, zie voorbeeld Duiven. Als gemeenteraad stopt u dadelijk een miljoen per jaar in het 
leefbaar houden van de binnenstad. Hotels zijn daar een wezenlijk onderdeel van! Kiest u 
voor een gastvrije binnenstad of voor een gastvrije snelweglocatie?  We verzoeken de raad 
keuzes te maken en in te zetten op haar eigen aanvalsplan binnenstad.  

Daarnaast is de gemeente Doetinchem nota bene zelf onlangs naar de raad van State 
gestapt om een outlet aan de snelweg in Zevenaar tegen te houden. Waarom dan zelf een 
nieuw centrum aan de A18 creëren? Onderschrijft de raad dat bouw aan de A-18 conflicteert 
met de acties die zijn gevoerd richting outlet?  

Tenslotte de belangrijkste conclusie uit het rapport HTC: de mogelijke komst van van der 
Valk levert geen positieve bijdrage aan de Doetinchemse gemeenschap . Dit spreekt het 
rapport BRO tegen op punt trede 1 toetsing ladder blz 37.  

 

Procedures 

Bouwen buiten de stedelijke omgeving is in Nederland een no-go. Juist in een krimpregio 
moet je dus zorgen voor een compacte en daardoor levendige (binnen)stad! Heeft de Raad 
dit ook als prioriteit? .  

De minister zegt ; bouwen buiten stedelijk gebied is een no-go, natuur groeperingen zeggen 
bouwen binnen stedelijk gebied. De eigen structuurvisie van de gemeente zegt bouwen 
binnen stedelijk gebied. Het aanvalsplan Binnenstad zegt ; nieuwe initiatieven dienen plaats 
te hebben binnen of in de nabijheid van het Ei. Wijkt de raad af van haar eerdere eigen 
standpunten en het standpunt van de minister?  

Dan over het rapport ladder. 

In verschillende sessies hebben we van der Valk/Bro gewezen op de manco’s in het rapport. 
Hiermee is weinig tot niets gedaan. Het rapport BRO voldoet niet aan de maatstaven ladder 
voor duurzame verstedelijking. De gehanteerde uitgangspunten zijn niet correct en niet goed 
onderbouwd waardoor de conclusies niet kloppen. Zoals Seinpost (zie bijlage ) meldt  is dit 
rapport niet Raad van State proof. en waarom dan niet?:  

1 locatie onderzoek is niet correct uitgevoerd. In het overleg (juli 2016) tussen betrokkenen 
geeft de wethouder het volgende aan: Twijfel over de locatie buiten het centrum. Het centrum 
van Doetinchem is het “ei”. Hierbinnen is geen ruimte voor een dergelijk hotel. In het 
voorliggende rapport is het locatieonderzoek van de gemeente overgenomen. BRO komt 
daarover niet tot een andere conclusie. Gemeente Doetinchem heeft in samenwerking met 
de initiatiefnemer verschillende locaties onderzocht. Het college van B&W heeft al een 



principebesluit genomen over de locatie. (NB Volgens had dit een beslissing van de Raad 
moeten zijn )  

De beschikbare locaties zijn nu geen onderdeel van de onderzoeken die de initiatiefnemer 
nog moet aanleveren. Dus locaties als Stationsgebied / Verheulsweide / Wedeo terrein / A18 
/ IJsselkade  zijn buiten de ladder gebleven. Dit is niet conform de regels. Het locatie 
onderzoek (Ladder) moet alle beschikbare locaties onderzoeken en niet alleen de locaties 
die de gemeente aangeeft.  

2. de referentie steden (marktruimte hotel, blz 13) in de benchmarkt zijn in grote mate steden 
waar onlangs een groot vd Valk is gerealiseerd. ( Selffulfilling prophecy? ). Dit geeft een 
vertekend beeld. Bijv Hardenberg ( 37 kamers - 60K inwoners) - Barneveld (0 kamers - 56K 
inwoners ) Kampen ( 29 kamers - 52K inwoners ) geeft een heel ander beeld .(  In vorige 
bespreking aangehaald maar niets mee gedaan)  

3.marktruimte vergaderruimte: alle bestaande aanbieders geven aan een slechte tot redelijke 
bezetting te hebben. toch marktruimte? Dan gooit BRO in het rapport het maar op 
bereikbaarheid, De bestaande vergaderzalen zijn slecht bereikbaar .   Maar juist met 
vergaderen is dat geen item. Daarnaast heeft de gemeente met gemeenschapsgeld zaal 
Ketz in het verleden uit de markt gehaald wegens een teveel aan zaalcapaciteit en nu gaat 
men weer 10 vergaderzalen toevoegen.  

4 Aantal restaurants genoemd in het rapport vd Valk is 29! Iedereen kan met eigen ogen zien 
dat Doetinchem een bovengemiddeld aantal restaurant kent . Nu komt men aan met 33 
restaurants. In de vorige 2 besprekingen is dit aangehaald maar niets mee gedaan, pas nu 
vlak voor deze zitting komt Bro ineens met een lijst waarop bijv. Kruisberg geen restaurant 
meer is ( NB 6 dagen per week geopend) en IJsselkade slechts een café is. We zullen dit 
doorgeven aan het organisatiecomitee van het EK 2017.  Dit is een duidelijk voorbeeld hoe 
Bro stuurt op het gewenste resultaat. We gaan ervan uit dat de Raad zijn beslissing wil 
baseren op goed eenduidig onderzoek.  

Bro Valk heeft ondertussen 2 keer de kans gehad dit rapport aan te passen aan de juiste 
gegevens en onderbouwing . Dit is niet gelukt. De beurt is voorbij. 

Nu is de gemeente aan zet om zelf onderzoek te laten verrichten. We vragen daarin dat de 
Raad haar verantwoordelijkheid neemt en het niet laat afhangen van het College. .  

Enerzijds om niet over een aantal jaren te zitten met lege panden en meer leegstand in en 
rondom de binnenstad. Anderzijds om jarenlange procedures te voorkomen. Nader 
onderzoek is nodig waarbij wel de juiste uitgangspunten worden gehanteerd.  

Wat in onze ogen dient te gebeuren is dat een onafhankelijk bureau de resultaten van de 
onderzoeken zal bestuderen en hieruit conclusies trekt waaruit de gemeenteraad opdracht 
kan geven om in kort tijdsbestek een horeca visie neer te zetten. Benoem daarbij een aantal 
locaties in de stad zoals IJsselkade of Stationsgebied als hotel of B&B locatie en binnen de 
kortste keren heb je een prachtig hotel met Achterhoekse identiteit binnen de 
gemeentegrenzen waar iedereen profijt van heeft.  



Met een horeca visie kan het gemeentebestuur richting geven aan de ontwikkelingen op het 
gebied van horeca in onze prachtige stad en regio. Het is geen eenvoudige opgave om, 
zonder op de stoel van marktmeester te willen zitten, de juiste koers te bepalen. Juist door 
niet alleen te kijken naar kwantiteit van de horeca, maar juist ook de kwaliteit mee te wegen. 
De gemeente kan de voorwaarden creëren om horeca-ondernemers en in het verlengde 
daarvan de horecabezoekers en onze inwoners zo goed mogelijk van dienst te zijn. 

Het ontwikkelen van een horeca visie  is ook gebeurt in steden als Zutphen , Arnhem, Tilburg 
en Hengelo. Aan de hand van de uitkomsten kan men een gedegen afweging maken wat de 
komst van een grootschalig hotel op deze locatie voor gevolgen heeft. 

Ik wens u wijsheid toe.  

 

 


